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BRM.0002.4.2023 

 

Protokół Nr LII/23 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 19 maja 2023 r. 

 

 Nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej w Szydłowcu odbyła się w sali konferencyjnej 

Regionalnego Centrum Biblioteczno-Multimedialnego w Szydłowcu ul. Kolejowa 9B. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, nieobecna radna Dorota Jakubczyk. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, sekretarz Dorota 

Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Agata Pater oraz osoby zaproszone. 

 

Ad 1. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka otworzyła sesję, powitała zebranych 

i przewodniczyła obradom.  

Poinformowała zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej 

jest w pełni dobrowolne. Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę 

na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Nagrania 

zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie 

przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane posiada prawo dostępu do treści swoich 

danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo wniesienia skargi do organu nadzorczego, tj. 

Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, w przypadku gdy uzna, że przetwarzanie danych 

narusza obowiązujące przepisy prawa z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewodnicząca obrad poprosiła o potwierdzenie obecności radnych w systemie 

elektronicznym – załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy odczytał porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku;  

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) zaciągnięcia długoterminowego kredytu w roku budżetowym 2023; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie 

Gminy Szydłowiec; 

5) stwierdzenia ważności wyborów uzupełniających sołtysa w sołectwie Wola 

Korzeniowa; 

6) wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radną Rady Miejskiej w Szydłowcu; 

7) przyjęcia i wdrożenia projektu ekologicznego pn. „Zielona Gmina Szydłowiec” na 

terenie miasta i gminy Szydłowiec (projekt uchwały zgłoszony w ramach obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej). 
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3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu za 

rok 2022. 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla gminy Szydłowiec. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu za rok 2022. 

6. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Szydłowiec za 

rok 2022. 

7. Zamknięcie obrad.  

 
Sekretarz Gminy Dorota Kubiś w imieniu Burmistrza i za jego zgodą zgłosiła wniosek do 

porządku obrad w następującej treści: „wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad w pkt 7 

sprawozdania z prac Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy 

wrodzinie za rok 2022. Obecny pkt 7 staje się pkt 8”.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek 

zgłoszony przez Sekretarza Gminy o wprowadzenie zmiany do porządku obrad– 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy odczytał porządek obrad 

z uwzględnieniem przyjętej zmiany: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku;  

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) zaciągnięcia długoterminowego kredytu w roku budżetowym 2023; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej na terenie 

Gminy Szydłowiec; 

5) stwierdzenia ważności wyborów uzupełniających sołtysa w sołectwie Wola 

Korzeniowa; 

6) wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radną Rady Miejskiej w Szydłowcu; 

7) przyjęcia i wdrożenia projektu ekologicznego pn. „Zielona Gmina Szydłowiec” na 

terenie miasta i gminy Szydłowiec (projekt uchwały zgłoszony w ramach obywatelskiej 

inicjatywy uchwałodawczej). 

3. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu za 

rok 2022. 

4. Ocena zasobów pomocy społecznej dla gminy Szydłowiec. 

5. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu za rok 2022. 

6. Informacja z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Szydłowiec za 

rok 2022. 

7. Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy 

w rodzinie za rok 2022. 
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8. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 2 ppkt 1.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku wraz z objaśnieniami /w zał. do 

prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 2 ppkt 2 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 

grudnia 2022 roku wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 2 ppkt 3.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu w roku budżetowym 2023 wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 6 do protokołu.  
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Ad 2 ppkt 4.  

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt 

uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej na 

terenie Gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk w związku z uwagami, które otrzymaliśmy z RIO zapytał, 

jak to się stało, że do dnia dzisiejszego nie zwrócono nam uwagi na brakujący zapis czyli do 2 

m2 i powyżej 21 m2? Radny zapytał, jak to się stało, że przez tyle lat nie została zwrócona na 

to uwaga? Dodając, że zdaje sobie sprawę, że ta uchwała została poruszono w związku z czym 

zaczęły się drobne schody. 

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska odpowiedziała, że 

jak słusznie radny zauważył, uchwała obowiązywała od 2015 roku i faktycznie nikt nie zwrócił 

na to uwagi, w związku z czym można było realizować tę uchwałę. Naczelnik zauważyła, że 

w uchwale wyliczone były formy sprzedaży, co zastępowało powierzchnię do 2 m2. Jednak 

w związku z tym, że możliwości form sprzedaży jest tyle, że nie jesteśmy w stanie wszystkich 

wymienić ustalono właśnie powierzchnię do 2 m2. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zapytał jak zostanie rozwiązana kwestia handlu 

niedzielnego? Czy handel będzie prowadzony przez jakiś podmiot zewnętrzny? Czy będzie to 

prowadzone z ramienia Urzędu? 

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska odpowiedziała, że 

jest uchwała która ma być realizowana, zostały określone stawki w tabeli i każdy może przyjść 

i handlować, naczelnik nie wie kto zdecyduje się przyjść i sprzedawać w niedzielę czy inne dni 

tygodnia wymienione w tabeli.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zapytał, czy handel niedzielny zostanie przekazany innemu 

podmiotowi, który będzie prowadził to targowisko właśnie w tym dniu? 

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska odpowiedziała, że 

została podjęta uchwała o inkasentach w której zostały określone konkretne osoby, które mają 

się tym zajmować.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zapytał Burmistrza czy trwają jakieś rozmowy z podmiotem 

który ten handel będzie prowadził? Radny zapytał, czy teren będzie użyczany oraz czy jest ktoś 

kto będzie to prowadził w imieniu Urzędu? 
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Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że dajemy możliwości mieszkańcom 

handlowania w określone dni tygodnia w tych miejscach gdzie będzie prowadzony handel, 

natomiast inkasenci określeni w uchwale będą pobierać stosowne opłaty.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zapytał, czy Burmistrz prowadził rozmowy ze 

Stowarzyszeniem odnośnie pobierania opłat za wjazd i handel w niedziele? 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stwierdził, że rozumie iż radny pyta o handel na terenach 

użyczonych „Szydłowiance” oraz wniosku mieszkańca, który zwrócił się z inicjatywą 

poprowadzenia takiego handlu. Tereny są użyczone MKS „Szydłowianka” i z pozyskanych 

przez Burmistrza informacji wynika, że MKS przygotowuje się do tego, że będzie prowadził to 

targowisko na swoim terenie.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 2 ppkt 5.  

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

ważności wyborów uzupełniających sołtysa w sołectwie Wola Korzeniowa wraz 

z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk pogratulował nowo wybranej Pani sołtys obecnej na sesji 

oraz życzył owocnej pracy i współpracy również z Radą Miejską. Radny zapytał Sekretarza 

Gminy czy wybory odbyły się w pierwszej turze oraz jaka była frekwencja? 

 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś odpowiedziała, że wybory odbyły się w pierwszej turze, 

w zebraniu sołeckim uczestniczyła wystarczająca liczba mieszkańców pozwalająca na 

przeprowadzenie wyborów tj. minimum 20% uprawnionych do głosowania. Na 346 osób 

uprawnionych do głosowania w zebraniu uczestniczyło 79 mieszkańców.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 2 ppkt 6.  

Dyrektor Zespołu Edukacji i Finansów Oświaty Dorota Nowak przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radną Rady Miejskiej 

w Szydłowcu wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 
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Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska poinformowała, że jest to jej dobrowolna decyzja dodała, że 

najwyższy czas odejść na emeryturę. Korzystając z obecności na sesji Dyrektora PSP nr 1 radna 

złożyła na jego ręce podziękowana dla Dyrektorów i grona pedagogicznego za wspaniałą pracę 

dodając, że wspaniale jej się pracowało oraz że życzy wszystkiego najlepszego.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad 2 ppkt 5.  

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

i wdrożenia projektu ekologicznego pn. „Zielona Gmina Szydłowiec” na terenie miasta i gminy 

Szydłowiec (projekt uchwały zgłoszony w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej) 

wraz z uzasadnieniem, stanowisko Burmistrza Szydłowca oraz opinię radcy prawnego /w zał. 

do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały negatywnie.  

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały negatywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały negatywnie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk poinformował, że przygotowana została poprawka /w zał. 

do prot./ i została ona złożona w imieniu nie tylko radnego, ale również 235 mieszkańców, 

którzy podpisali się pod tą inicjatywą uchwałodawczą, ale również w imieniu członków zespołu 

Zielona Gmina tj. Pani Wiktorii Nowocień oraz Pana Piotra Warso. Radny poprosił 

o wyświetlenie treści złożonej poprawki.  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka zauważyła, że wszyscy radni otrzymali treść 

złożonej poprawki. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk poprosił o wyświetlenie treści poprawki, tak aby oglądający 

obrady mogli wyświetlić sobie jej treść.  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka ogłosiła przerwę w obradach.  

 

PRZERWA  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka wznowiła obrady. 
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Radny Leszek Jakubowski zapytał, czy radny Marek Artur Koniarczyk ma upoważnienie od 

tych ponad 200 osób do złożenia zmiany w tym załączniku? Radny zapytał czy wpłynęło to do 

przewodniczącej obrad?  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka odpowiedziała, że podpisy poparcia dla poprawki 

nie zostały złożone. Przewodnicząca dodała, że w dniu dzisiejszym wpłynęła poprawka 

radnego Maraka Artura Koniarczyka.  

 

Radny Leszek Jakubowski oznajmił, że ma tę poprawkę. Radny zapytał, czy została ona 

zgłoszona w imieniu mieszkańców czy radnego? 

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka odpowiedziała, że poprawka została złożona przez 

radnego Marka Artura Koniarczyka, a nie mieszkańców.  

 

Radny Leszek Jakubowski zapytał, czy radny składający projekt uchwały poparty 235 

podpisami mieszkańców, bez tych podpisów, że może ich reprezentować jest wiarygodnym 

źródłem.  

 

Radca prawny Agata Pater zauważyła, że radny ma możliwość złożenia poprawki do projektu 

uchwały, natomiast pozostaje kwestia sprecyzowania czy radny zgłosił autopoprawkę czy 

poprawkę. Radca prawny poprosiła, aby radny Marek Artur Koniarczyk sprecyzowała czy 

zgłosił poprawkę czy autopoprawkę.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że na złożonym piśmie napisał, że jest to 

poprawka, jednak dla radnego wiadomym jest, że jeżeli jest wnioskodawcą i przedstawicielem 

zespołu Zielona Gmina Szydłowiec to jest to autopoprawka, której Rada nie powinna głosować, 

jednak decyzja należy do Rady. Radny poinformował, że niezależnie od tego co się stanie z tym 

projektem uchwały, jeżeli będziemy mieli jakiekolwiek wątpliwości co do procedowania tego 

projektu na pewno swoje uwagi zgłosimy do odpowiednich instytucji. Radny poprosił 

o wyświetlenie zgłoszonych zmian, które postanowił wyjaśnić. Zmiany wiążą się z sugestiami 

z Urzędu. Radny z przykrością stwierdził, że od sesji z 27 marca 2023 roku nikt się z nami nie 

skontaktował, a radny miał deklaracje to jest zaprotokołowane oraz jest nagranie z sesji z 27 

marca 2023 roku na której Burmistrz stwierdził „że będziemy nad projektem pracować na 

komisjach”. Radny stwierdził, że do dnia dzisiejszego takie rzeczy nie miały miejsca co jest 

przykre. Porównał to z projektem uchwały, a wręcz już przyjętą uchwałą dotyczącą dziennych 

stawek opłaty targowej, gdzie tam tych spotkań było co najmniej 6 z przedstawicielami Urzędu 

oraz Burmistrzem. Zdaniem radnego przykre jest to, że tak się traktuje jedną inicjatywę 

mieszkańców, a drugą bardzo po macoszemu. W związku z powyższym radny poprosił 

o wyświetlenie zgłoszonych zmian dodając, że wszyscy radni otrzymali te zmiany. Radny 

oznajmił, że realizacja tego projektu byłaby w latach 2024-2025, a zmiana dotyczy dwóch 

zadań z realizacji z harmonogramu, a mianowicie zostały wykreślone „rozbudowa sieci 

monitoringu jakości powietrza” ze względu na to, że ta sieć już jest oraz zostały wykreślone 

kampanie medialne ze względu na to, że jest inny podpunkt „akcje, wydarzenia, happeningi”, 

które jakby wiążą się tematycznie. Radny dodał, że złożony wniosek zawiera zmiany odnoście 
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ilości źródeł odnawialnych energii ze 100 do 50, ponieważ radny patrzy na to realnie 

w perspektywie tych dwóch lat. Jest również mowa o wymianie kopciuchów co najmniej 50 

sztuk rocznie. W każdym działaniu jest zawarty termin realizacji. W uzasadnieniu zostało 

przedstawione że nie wszystkie te zadania da się ocenić (mowa tu o kosztach) ale również 

wskazano źródła których jest bardzo dużo. Wiele z tych zadań już jest realizowanych lub będzie 

realizowanych i one nie powinny mieć aż tyle nakładów finansowych jak to tu próbuje się 

wyolbrzymiać. Zdaniem radnego chodzi o chęć realizacji tego projektu w którym chodzi 

o bezpieczeństwo i zdrowie naszych mieszkańców. W Polsce rocznie z powodu złej jakości 

powietrza umiera około 50.000 osób, na Mazowszu nie jest to dokładnie doprecyzowane, ale 

nieoficjalnie jest to w granicach 7.000 osób. Radny zauważył, że jesteśmy na początku drogi 

jeżeli chodzi o zmianę jakości powietrza. Poinformował, że na posiedzeniach przekazał radnym 

informacje z czujników powietrza i te czujniki pokazały dobitnie (szczególnie czujnik przy 

ulicy Wschodniej przy PSP nr 1) że mamy wielodzienne przekroczenie jakości powietrza 

i pyłów zawieszonych co jest bezspornie. Radny przypomniał, że to On zainicjował ten system 

czujników przy współpracy szkoły. Dziś szkoła PSP nr 1 realizuje program ESA-NASK z czego 

radny bardzo się cieszy, bo będziemy edukować dzieci i młodzież, aby broniły się przed 

niekorzystnym działaniem jeśli chodzi o jakość powietrza. U nas brakuje działań systemowych, 

jeżeli jako Rada przyjmowaliśmy wiele programów m.in. dotyczący niskiej emisji, programu 

ochrony powietrza to radny chciałby zapytać w jaki sposób my realizujemy te zadania? 

Niektóre punkty widniejące w tym projekcie z inicjatywy uchwałodawczej mieszkańców są 

tożsame, ale my chcemy działań systemowych, żeby to poprawić. Jeżeli nie w tej kadencji to 

radny wierzy że stanie się to w następnej przy udziale innych radnych, a być może tych samych, 

którzy będą patrzeć inaczej trochę na nasz problem dotyczący jakości powietrza w naszej 

gminie. Radny oznajmił, że problemem jest to, że wiadomym jest że Burmistrz nie będzie 

realizował tego projektu, bo jest to kwestia polityczna i nie jest to przychylne rozwiązanie co 

dziwi radnego, bo tak nie powinna wyglądać współpraca samorządowa na tym polu, co jest 

przykre. Czas pokarze kto tu miał rację, a kto będzie miał problemy z tego powodu. Radny 

dodał, że prawdą nie jest że te 235 podpisów zostało przekazanych do Rady. Radny zwrócił się 

z pytaniem do Sekretarza Gminy czy te podpisy zostały przekazane i czy zostały udostępnione 

radnym? 

 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś odpowiedziała, że projekt uchwały został przekazany razem 

z podpisami. Podpisy nie zostały przekazane radnym, ponieważ zgodnie z obowiązującą 

procedurą określoną w uchwale o zasadach i trybie składania projektów uchwał 

w obywatelskiej inicjatywie uchwałodawczej oceny formalnej dokonuje Przewodniczący 

Rady. Przewodnicząca Rady dokonała takiej oceny, projekt spełniał wymogi formalne i dlatego 

został przekazany do dalszego procedowania i do Burmistrza. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk poinformował, że radni nie otrzymali tych podpisów co 

uzasadnia się ochroną danych osobowych w związku z czym radny zwracał uwagę, aby zmiany 

dotyczyły również w przyszłości inicjatyw uchwałodawczych mieszkańców. Zdaniem radnego 

zebranych podpisów byłoby dwa, a może i trzy razy więcej, ale mieszkańcy nie chcieli ich 

złożyć ze względu na konieczność udostepnienia swojego numeru pesel. Radny uważa, że 

należy dokonać zmian, bo nie jest to pierwsza uchwała, one były procedowane już wcześniej 
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i powinno to już dawno zostać zmienione. Radny stwierdził, że nie ma reakcji na jego prośby 

w związku z czym zwróci się o wsparcie do instytucji zewnętrznych, aby pomogli nam w tych 

zmianach. Odnosząc się do kwestii finansowych radny oznajmił, że istnieje szereg wsparć 

finansowych, które częściowo zostały wymienione w uzasadnieniu, ale dziś można powiedzieć 

o kolejnych np. „Stop Smog”, radny składał w tej sprawie interpelacje oraz otrzymał odpowiedź 

że jeżeli będzie potrzeba to skorzystamy, traf chciał, że może w ciągu miesiąca złożyliśmy 

jednak wniosek o dokumentacje z czego radny bardzo się cieszy. Jednak radny ma nadzieję, że 

nie będzie to taka realizacja jak miała miejsce z jednym projektem, chodzi o zamówienie 

publiczne, które pierwszy raz zostało ogłoszone 14 grudnia 2020 roku, tj. zadanie dotyczące 

wymiany urządzeń grzewczych oraz montaż pomp ciepła, instalacji fotowoltaicznych oraz 

solarnych w ramach realizacji projektu redukcji emisji zanieczyszczeń powietrza poprzez 

wymianę urządzeń. Zadanie to miało być współfinansowane z środków UE. Do dnia 

dzisiejszego jest 6 unieważnień, dopiero po kolejnej interpelacji w tej sprawie 18 maja zostało 

ogłoszone to zamówienie. Radny wyraził nadzieję że zostanie ono zrealizowane, ponieważ miał 

szereg monitów od mieszkańców oraz notoryczne pytania kiedy wreszcie zrealizujemy ten 

projekt. To trwa od roku 2020 i pokazuje w jaki sposób my realizujemy i pomagamy naszym 

mieszkańcom. Radny zapytał Burmistrza jak ma się brak wsparcia tego projektu do wysłania 

przez Burmistrza trzech pracowników UM do kolejnego projektu fundacji Sendzimira, czyli 

tego w którym uczestniczyliśmy jako zespół Zielony Lider z Szydłowca i chce aby Urząd 

realizował kolejny projekt. Radny tego nie rozumie. Zespól nie otrzymał akceptacji, ponieważ 

nie przeszedł w kwestiach formalnych i nie będzie realizował żadnego zadania. Z pozyskanych 

przez radnego informacji była to ta sama ścieżka czyli dotycząca poprawy jakości powietrza co 

jest naprawdę dziwne i pokazuje dlaczego tak się dzieje jeżeli chodzi o ten projekt. Na 

zakończenie radny stwierdził, że każdy radny ma swoje sumienie, reprezentuje swoich 

wyborców i będzie głosował tutaj za zdrowiem i bezpieczeństwem naszych mieszkańców, 

a przede wszystkim swoich rodzin, dzieci i przyszłych pokoleń.  

 

Radna Anna Majstrak nie zgodziła się z wypowiedzią radnego Marka Artura Koniarczyka. 

Radna zauważyła, że jest zatrudniona Pani Monika do której zgłasza się wielu mieszkańców 

o pomoc. Pani Monika pomaga na wszelkie sposoby: pomaga wypełnić deklaracje odnośnie 

odnawialnych źródeł energii, wymiany pieca, założenia pompy ciepła. Wiele osób udaje się po 

informację, ale tak naprawdę niewiele osób decyduje się na założenie i rezygnuje ponieważ są 

to ogromne koszty. Radna zauważyła, że aby otrzymać dofinansowanie należy wcześniej 

zainwestować swoje pieniądze, a niestety wiele osób nie ma odłożonych tych środków. 

Kolejnym poruszonym przez radną tematem była propozycja 50% zniżki na wypożyczenie 

rowerów, radna zapytała ile kosztuje godzina wypożyczenia roweru? Kiedyś kosztowała 2 zł 

to po obniżce 1 zł? Radna również rozmawia z mieszkańcami i okazje się że mają piece gazowe 

a palą węglem, dlaczego? Ponieważ obecnie gaz również jest drogi i wiele osób nie stać, żeby 

go opłacać, w związku z czym palą drewnem, węglem. Odnośnie nasadzeń radna odbyła 

rozmowę z Kierownikiem Januszem Pytlakiem odnośnie nasadzenia drzew u nas na terenach 

gminnych i tak naprawdę nie ma gdzie tych drzew nasadzić, a zdaniem radnej wokół nas jest 

dużo lasów i nie ma aż tak dużego zanieczyszczenia. Radna zgodziła się że w momencie 

rozpalania w piecu węglem pojawia się dym, ale po rozpaleniu wcale nie jest ciężko. Radna 
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zauważyła, że mieszkamy w takim terenie, że w każdym kierunku jest las, tak wiec radna 

poprosiła o nie mówienie, że tak złe powietrze mamy w Szydłowcu, bo radna w to nie uwierzy. 

 

Radny Leszek Jakubowski stwierdził, że wierzy w zmiany klimatyczne i nie jest przeciwko 

temu, jednak ma zasadniczy problem aby przegłosować ten projekt uchwały i te zmiany. Radny 

zauważył, że nie otrzymał jeszcze odpowiedzi o mecenas jak to wygląda ze strony prawnej. 

Radny zapytał Sekretarza, czy w związku z tymi podpisami były tam dane wrażliwe tj. pesel 

i z tego powodu radni nie mogli tego otrzymać? Zapytał również czy można takie rzeczy 

upubliczniać? Radny uważa, że ochrona środowiska jest obecnie najważniejsza rzeczą, jednak 

nie może być tak, że wszyscy zwalimy to na ludzi, kpo nie ma, zielony ład nie ruszył, pieniądze 

z programów jak przyjdzie z ich korzystania to ich nie ma. Radny stara się w swoim domu 

i gospodarstwie wprowadzić ekologię tzw. solary zrobił z zaangażowaniem gminy, natomiast 

resztę musiał zrobić we własnym zakresie. Radny zauważył, że dziś to nie jest takie proste, 

przygotowanie audytu energetycznego dla domu kiedyś kosztowało około 1.000 zł a obecnie 

kosztuje około 5.000 zł. Wiąże się to z finansami, łatwo nam podjąć taką uchwałę i zrzucić to 

na ludzi, a później się pojawią jak tu jest napisane „patrole środowiskowe połączone z akcją 

karny kopciuch”. Radny zapytał czy to o to chodzi żeby chodzić i donosić na ludzi? Radnemu 

się to nie podoba. Kolejnym poruszonym aspektem było powołanie mobilnego eko-doradcy 

radny odniósł się do tego słowami Andrzeja Leppera „wy nie zabierajcie, nie wyręczajcie ludzi, 

tylko im nie zabierajcie” ludzie są na tyle mądrzy, że oni sobie sami ekologię rozwiążą jeżeli 

będą mieli środki. Radny zapytał również gdzie miałaby zostać wybudowana stacja naprawy 

miejskich rowerów oraz kto to sfinansuje? Miasto trzeba posprzątać, drogi zaniedbane, ulice 

w sołectwach itd. na to wszystko trzeba środków, więc należy teraz wybrać. Jeżeli będą środki 

zewnętrzne to tak, ale karanie mieszkańców, narzucanie im projektu uchwały z 300 czy 400 

podpisami, gdzie gmina liczy 20.000. Radny stwierdził, że należy najpierw wyjść i powiedzieć 

że każdemu damy po 50.000 zł i wtedy będzie można wprowadzać ekologię i jakieś obostrzenia. 

Kolejnym punktem są spotkania z ambasadorami: działacze ekologiczni – ok, lokalne władze- 

dobrze, i jeszcze celebryci. Radny oznajmił, że nikt nie musi go przekonywać, żeby nie truł 

swoich dzieci i wnuka. Radny to wszystko rozumie, ale należy się zastanowić co chcemy zrobić 

dla ludzi oraz czy jest to realne w przeciągu 10-15 lat. Zauważył jak zmiana ruszyła przy 

środkach rozwoju 2014-2020, jakie zmiany dokonaliśmy w gminie? Nie ma pieniędzy.  

 

Radca prawny Agata Pater odpowiedziała, że zgodnie ze statutem autopoprawka nie jest 

poddawana pod głosowanie. Projekt o którym mowa jest specyficznym rodzajem projektu 

ponieważ został zgłoszony w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej w związku 

z czym nie można uznać, że projektodawcą jest tylko i wyłącznie radny. Ponadto należy mieć 

na uwadze, że każda modyfikacja zamienia projekt, a więc konieczne wydaje się też akceptacja 

mieszkańców w związku z czym w ocenie mecenas radny nie mógł wnieść autopoprawki do 

tego projektu.  

 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś odpowiadając na pytanie radnego odnośnie listy 

mieszkańców popierających, zgodnie z uchwałą o zasadach i trybie zgłaszania uchwał 

w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej taka lista mieszkańców powinna zawierać 

imię i nazwisko, adres zamieszkania, numer pesel i własnoręczny podpis. Te wymagania 
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zostały spełnione. Nie zostały one przekazane radnym ponieważ zgodnie z zapisami tej 

uchwały to Przewodniczący Rady bada wszystkie formalne wymagania w tym również czy 

z projektem uchwały wystąpiła wymagana liczba osób tj. minimum 200 osób. Podpisów było 

235 więc projekt ten spełnił wymogi formalne. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew poinformował, że nie planował zabierać głosu jednak 

został do tego niejako zmuszony wypowiedzią radnego. Burmistrz w gwoli wyjaśnienia 

poinformował, że Gmina zgłosiła do Zielonego Lidera zespół gminny, natomiast miał on 

dotyczyć specyfiki gospodarowania odpadami i tylko i wyłącznie zespół się nie 

zakwalifikował, ze względu na to że taki zespół z terenu gminy Szydłowiec już jest, co nas 

zdyskwalifikowało. Burmistrz odniósł się również do poruszonej kwestii dotyczącej projektu 

wymiany urządzeń grzewczych to ten projekt faktycznie kilka razy był unieważniany, ale tylko 

ze względu na to że mieszkańcy rezygnowali z tego projektu po poznaniu wysokości cen 

poszczególnych urządzeń grzewczych wynikających z przetargu. Burmistrz zauważył, że 

przygotowanie kolejnego przetargu wiąże się ze zmianą dokumentacji, ze zgodą Mazowieckiej 

Jednostki w związku z czym każde kolejne przygotowanie przetargu trwa kilka miesięcy, 

a nawet pół roku. Przetarg ten został po raz kolejny uruchomiony bo zależy nam na jego 

realizacji, zależy nam żeby mimo wszystko mieszkańcy wymieniali urządzenia grzewcze i nie 

miało to nic wspólnego ze złożoną interpelacją, ponieważ był to ciąg prac trwający od kilku 

miesięcy, które właśnie finalizujemy i ogłaszamy ten przetarg. Burmistrz podkreślił, że bardzo 

mu zależy żeby został rozstrzygnięty, natomiast Burmistrz nie wie jakie będą ceny w przetargu 

i czy mieszkańcy również się nie wycofają. Odnosząc się do projektu uchwały Burmistrz 

potwierdził, że powiedział, iż nad projektem będziemy pracować w komisjach i miał nadzieję 

że taka praca nastąpi, ale radny wiedział, że projekt który został przedłożony Radzie nie zyskał 

akceptacji Rady na komisjach i sam radny wnioskował o zdjęcie tego projektu uchwały 

z porządku obrad w celu dalszych prac nad tym projektem. Przez trzy miesiące radny nie zrobił 

nic żebyśmy mieli nad czym pracować, żebyśmy mogli to dać na komisję, spotkać się 

i rozmawiać. Burmistrz zauważył, że jest to inicjatywa uchwałodawcza mieszkańców, radny 

występuje w imieniu mieszkańców, jest jednym z projektodawców. To radny powinien przyjść 

i pokazać nam zmiany tego projektu, żeby Rada zmieniła zdanie co do tego projektu. Radny 

przedwczoraj złożył dwie strony, ten sam projekt praktycznie, podobna treść tylko w innej 

szacie graficznej i dziś coś co znowu zdaniem Burmistrza jest „pisane na kolanie”. Tak 

naprawdę do osób które wychodziły z inicjatywą uchwałodawczą należało przedłożyć Radzie 

zmieniony projekt nad którym byśmy pracowali. To nie jest projekt Burmistrza i to nie 

Burmistrz ma zmiany do tego projektu nanosić, tylko radny. W ocenie Burmistrza radny 

zawiódł te 235 osób, które radnemu zaufało, że przeprowadzi ten projekt przez Radę 

i doprowadzi go do takiego kształtu, że Rada go przyjmie. Burmistrz odniósł się również do 

poruszonej przez radnego kwestii projektu uchwały hodowców gołębi, Burmistrz wyjaśnił, że 

osoba składająca tamten projekt przychodziła do Burmistrza, Sekretarza, Przewodniczącej 

Rady po czym stwierdziła, że nie poradzi sobie z tym projektem formalnie w związku z czym 

w uzgodnieniu z tą osobą myśmy przyjęli go jako własny, ale wynikało to z szeregu spotkań 

z pracownikami urzędu oraz Przewodniczącą Rady, która również była obecna na niektórych 

spotkaniach dotyczących tego projektu. Burmistrz odniósł się jeszcze do tego co zostało 

złożone, jest to projekt hasłowy, Burmistrz nie dziwi się że osoby nie mające do czynienia 
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z administracją, niepracujące w Urzędach nie muszą znać procedur uchwałodawczych oraz jak 

powinien taki projekt wyglądać. Taki projekt powinien mieć źródła finansowania, być 

mierzalny w pewien sposób, później Rada z programu powinna się rozliczać. Radny 

w przedwczoraj przesłanym projekcie w innej szacie graficznej przedłożył go na lata 2022-

2024, kiedy to 2022 roku jest już dawno za nami, takiej jakości dokumenty radny przekazywał. 

Głównym celem programu jest ograniczenie emisji o 20%, taki jest zapis w tej uchwale, a reszta 

są zapisy towarzyszące, wiele zadań, promocja programu, mówiąc wprost zadania miękkie, 

jednak główny cel to ograniczenie emisji o 20%. W projekcie znajduje się zapis, że 

zrealizujemy to poprzez wymianę 100 kopciuchów rocznie, a obecnie w przestawionej zmianie 

mowa jest już o 50 kopciuchach rocznie. Burmistrz zapytał jak to jest, że wymiana 100 

kopciuchów ograniczy emisję o 20% i wymiana 50 kopciuchów tak samo? Zdaniem Burmistrza 

ten projekt jest nieprzygotowany od strony merytorycznej. Burmistrz zauważył, że mówił o tym 

że będziemy pracować nad tym na komisjach oraz że poprosił Radę aby ten projekt wrócił do 

prac w komisjach, bo on był do odrzucenia na sesji o czym radny dobrze wie, ponieważ nie 

było pozytywnej opinii żadnej komisji. W związku z tym, aby móc nad tym pracować i nie było 

przedstawiania takich zarzutów politycznych jak mają miejsce dziś, jakobyśmy nie chcieli dbać 

o ekologię co jest nieprawdą, ponieważ realizujemy szereg ekologicznych projektów twardych 

i miękkich, które są zapisane. Burmistrz stwierdził, że to radny był zobowiązany do tego, żeby 

w ciągu tych trzech miesięcy przedłożyć Radzie coś nad czym mogłaby się pochylić, a nie dwa 

dokumenty sprzeczne na dzień czy dwa dni przed sesją, nie wspominając o tym, że radny nie 

był na komisji na której odbywały się rozmowy na temat tego projektu. To należało do radnego, 

bo to radny się podjął w imieniu tych 235 osób że zajmie się w Radzie tym projektem, czego 

radny w Radzie nie zrobił. Zdaniem Burmistrza radny nie przekonał radnych do tego projektu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa stwierdził, że mimo wielkiego poparcia 

dla każdej inicjatywy służącej poprawie jakości środowiska, powietrza czy ekologii, bo tak 

samo jak radnemu Leszkowi Jakubowskiemu, Burmistrzowi czy każdemu radnemu zależy mu 

na tym by poprawiało się środowisko i czystość powietrza. Niestety akurat ten projekt uchwały 

nie zasługuje na poparcie z wielu wymienionych już powodów itd. w odczytach opinii prawnej 

czy stanowisku Burmistrza. Radny mógłby zakończyć swoją wypowiedź stwierdzeniem że 

podpisuje się pod każdym słowem tam zawartym, jednak postara się to w kilku słowach 

uzasadnić. Projekt uchwały jest tak skonstruowany, że jest on w sprawie przyjęcia i wdrożenia 

projektu ekologicznego pn. Zielona Gmina Szydłowiec, jednak w żadnym z paragrafów nie 

mówi się o tym, że przyjmuje się jakiś program, harmonogram czy projekt, pisze się tylko o tym 

czemu projekt będzie służył. Radny zgodził się z tym co napisał radca prawny, że ta uchwała 

nie jest zgodna z zasadami legislacji i choćbyśmy ją tu radośnie przyjęli to trafi do służb 

prawnych wojewody i zostanie uchylona. Odnosząc się do harmonogramu radny stwierdził, że 

jest on pełen słusznych inicjatyw z których każda zasługuje na odrębną uchwałę, choćby 

powołanie mobilnego eko-doradcy, jednak radny przyznaje, że nie wie kto to jest mobilny eko-

doradca. Radny zauważył, że te hasłowe wypowiedzi w tym harmonogramie, niewiele znaczą, 

ponieważ radny itd. nie rozumie co oznacza mobilny eko-doradca albo ekskluzywny certyfikat 

EKO LIDER. Kolejnym poruszonym aspektem było stypendium Zielonej Gminy Szydłowiec, 

radny zapytał czy to oznacza, że Szydłowiec ma wypłacać jakieś stypendium? A może 

oczekujemy, że otrzymamy stypendium jako Zielona Gmina Szydłowiec? Radny zauważył, że 
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jest wiele być może dobrych pomysłów, ale należy rozwinąć ich znaczenie, bo jest wiele rzeczy 

zupełnie niezrozumiałych. Radny stwierdził, że mógłby jeszcze dużo mówić, ale chyba to 

wystarczy, aby wyjaśnić, że ten projekt uchwały nie zasługuje na poparcie, co nie oznacza, że 

nie powinniśmy działać w kierunku ochrony środowiska. Każda sensowna uchwała zasługuje 

na poparcie i zdaniem radnego będziemy jeszcze nad wieloma takimi projektami uchwał 

pracować i uchwalać je dla dobra mieszkańców i zapewne sam Burmistrz zechce wychodzić 

z takimi inicjatywami, tylko drobnymi kroczkami. Zdaniem radnego tu jest chęć zrobienia 

wszystkiego na raz, taki projekt który nie tyle jest projektem co programem, bo wszystkie te 

zapisy można rozwinąć w program oraz ustalać, które zostaną zrealizowane w którym okresie 

w zależności od tego czy będą środki. Radny zauważył że akcje i happeningi mają miejsce 

przez cały czas, dzieciom mówi się o ekologii, a tu jest to tak jakby dodane. W ocenie radnego 

część tych zadań jest przez cały czas realizowana, natomiast część jest po prostu niezrozumiała. 

Radny poinformował, że w związku z tym będzie przeciwny podjęciu tej uchwały.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk odnosząc się do pytania odnośnie podpisów zadane przez 

radnego Leszka Jakubowskiego zauważył, że właśnie ta informacja którą otrzymaliśmy 

potwierdza że w naszej uchwale dotyczącej inicjatywy uchwałodawczej nie powinny takie 

zapisy się znaleźć, bo obecnie wiele dużych miast w Polsce realizuje inicjatywę obywatelską 

i w większości nie ma czegoś takiego jak numer pesel, który mieszkańcy musza udostępniać, 

tak więc radny uważa, że powinno to zostać wykreślone. Radny odniósł się również do zmian 

odnośnie źródeł ciepła informując, że taka zmiana została dokonana bo realnie zostało to 

ocenione w tym czasookresie ze względu na to, że nasza gmina powinna przeprowadzić 

archiwizacje. Radny zauważył, że na sesji obecny jest Kierownik Referatu Gospodarowania 

Odpadami Komunalnymi i Ochrony Środowiska, który powinien poinformować Radę o ilości 

kopciuchów z którymi mamy do czynienia w Gminie. Radny zapytał, czy któryś z radnych ma 

taką informację? Zauważył, że dziś z ust radnych padają sformułowania, że nie wiedzą, nie 

rozumieją, a miał być szereg komisji na których miały zostać wyjaśnione te wątpliwości oraz 

przeprowadzone rozmowy. Radny stwierdził, że dowiedział się dzień przed Komisją, że będzie 

sesja nadzwyczajna oraz że takie rozmowy będą podczas komisji. Zdaniem radnego było 

bardzo mało czasu, a Burmistrz i radni mieli czas na to, aby poinformować zgodnie z tym co 

powiedział Burmistrz 27 marca, że będziemy procedować to na komisjach. Radny zapytał ile 

było tych komisji? Jak odbywały się rozmowy skoro dziś radni mają wątpliwości, bo nie widzą 

co dany zakres miał oznaczać? Odnosząc się do źródeł ciepła radny stwierdził, że w tym 

projekcie chodzi o to, że nie wszystkie te działania dotykają kwestii finansowych. Wracając do 

tematu programów które gmina powinna realizować, radny zauważył, że w niektórych z nich 

znajduje się zapis, że radni powinni otrzymać co dwa lata informację z ich realizacji. Radny 

zapytał gdzie są te informacje? Odnosząc się do radnej Anny Majstrak radny poinformował, że 

radna wielokrotnie otrzymywała od radnego wydruki z czujników jakości powietrza w których 

były przekroczenia szczególnie w okresach grzewczych. Mieszkańcy na niektórych osiedlach 

domów jednorodzinnych stwierdzają, że wychodząc nie ma czym oddychać. Zauważył, że 

czujnik na ulicy Wschodniej wielokrotnie pokazywał przekroczenia, szczególnie popołudni 

przez co radny wielokrotnie uczulał dzieci, aby nie wychodziły na zewnątrz. Wracając do 

programów radny stwierdził, że nieprawdą jest że dzisiaj mieszkańcy wszystko muszą 

pokrywać z własnych środków. Była mowa o programie Stop Smog, ale radny powiedział że 
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jest nowelizacja tego programu fundusze europejskie dla Polski Wschodniej na lata 2021-2027 

w założeniu mają, że gminy obowiązkowo procent swoich kosztów będą musiały pokryć 

w budżetach właśnie na realizację zadań środowiskowych. Radny wymienił różnego rodzaju 

programy dodając, że jest tyle źródeł i możliwości. Poinformował, że sam korzystał 

z programu, gdzie trzeba było zainwestować własne środki, ale jest wiele gmin które 

wprowadzają własne programy wspierające swoich mieszkańców, ponieważ widzą cel, a jakość 

zdrowia nie jest mierzalna tak do końca, ale warto w to inwestować, bo bezpieczeństwo 

i zdrowie mieszkańców to główne zadanie gminy. 

 

Radna Grażyna Rycerska poprosiła radnego Marka Artura Koniarczyka, aby postawił się 

w jej sytuacji. Radna opala miałem, ponieważ taki ma piec, ogromnym pragnieniem radnej jest 

podłączyć się do gazu. Radna poprosiła radnego, aby jej powiedział do którego gazu ma się 

podłączyć oraz z którego programu ma skorzystać, aby pozyskać jakiekolwiek pieniądze? 

Radna zauważała, że nie jest milionerką, a żeby wejść w jakikolwiek program to na wstępie 

radna musi mieć 100.000 zł. Stwierdziła, że orientowała się w tej sprawie i z ogromnym 

pragnieniem chciałaby wejść właśnie w to o czym radny mówił, tylko radna prosi o informację 

do czego ma się podłączyć? Skąd wziąć pieniądze?  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że również uczestniczył w projekcie na osiedlu 

na którym mieszka i był również inicjatorem działania związanego z przyłączeniem sieci 

gazowej na to osiedle, był z mieszkańcami na tych spotkaniach. Udało się to zrealizować, ale 

z tego co wiemy sytuacja geopolityczna w naszym kraju powoduje to, że dzisiaj te firmy mają 

problemy finansowe, żeby realizować takie zadania o czym radna bardzo dobrze wie, bo 

wielokrotnie z radnym na ten temat rozmawiała. Radny zauważył, że podjęli nawet pewne 

działania, żeby dotrzeć do osób które mogłyby podjąć temat. Radny życzył radnej żeby się to 

udało zrealizować tą nitkę, bo z tego co radny wie idzie to w dobrym kierunku i to nie jest tak, 

że tylko rozwiązania gazowe powodują to że dzisiaj możemy zminimalizować źródła ciepła, bo 

ludzie też idą w kierunku pomp ciepła itd. Radny stwierdził, że szereg wymienionych przez 

niego programów daje takie możliwości, ale nie jest to tak, że radnej ktoś wyłoży to na tacy, 

a właśnie taki eko-doradca który byłby w naszej gminie i nawet mobilny czyli taki który 

dojeżdżałby do mieszkańców naszych sołectw pomógłby w tym zakresie.  

 

Radna Grażyna Rycerska odnosząc się do radnego Marka Artura Koniarczyka stwierdziła, 

że radny wie ile kosztuje założenie pompy ciepła, to są środki które naprawdę radną przerastają. 

Radna zauważyła, że nie jest bogata, dlatego nie będzie wchodziła w takie rzeczy, dlatego 

będzie ją stać na to żeby podłączyć się pod gaz jeśli tylko taka nitka z gazem będzie. Radna 

zapytała Burmistrza, czy może wie kiedy taka nitka z gazem będzie?  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew wyjaśnił, że projekt inicjatywy uchwałodawczej mamy 

obowiązek przyjąć, bądź odrzucić, zająć się takim projektem w ciągu 3 miesięcy od zgłoszenia 

wniosku. Burmistrz zauważył, że 20 maja mija właśnie ten termin. Czekaliśmy na jakieś ruchy 

w tej sprawie, czy jakąś inicjatywę, ale jej nie było w związku z czym musieliśmy tą sesję 

zrobić, bo inaczej nie dopełnilibyśmy procedur odnośnie rozpatrzenia inicjatywy 

uchwałodawczej mieszkańców. Burmistrz poinformował również, że nie jest tak że Gmina 
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Szydłowiec nie inwestuje w projekty czy nie składa wniosków dotyczących wymiany źródeł 

ciepła, my staramy się składać wnioski i te wnioski w poprzedniej perspektywie związane 

z redukcją emisji zanieczyszczeń i wymiany urządzeń grzewczych nasze wnioski jako jedynych 

na dwa wnioski zostały rozpatrzone pozytywnie. Pierwszy wniosek zrealizowaliśmy bez 

problemów, ale późnij gdy przyszła pandemia, wojna itd. ceny zaczęły rosnąć co spowodowało, 

że mieszkańców przestało być stać na realizację tych projektów i rezygnowali z udziału w tych 

projektach, wystarczyło, że kilka osób zrezygnowało i należało zastąpić je innymi osobami, 

a każdy ma inny dom, co powoduje inne wskaźniki, inny audyt energetyczny i to już się nie da 

tak jeden do jednego zastąpić i należy poprawiać całą dokumentację. Dlatego to są takie trudne 

projekty. Jaki już Burmistrz powiedział, składamy wnioski, inwestujemy w tego typu 

przedsięwzięcia i również ten program o którym była mowa „Stop Smog” przewiduje że Gmina 

musi mieć odpowiedni wkład własny, żeby ten program realizować i w momencie gdy 

przejdziemy i będziemy realizować ten program również z własnego budżetu będziemy musieli 

wygospodarować środki, ale chcemy to robić właśnie w ramach pojawiających się projektów 

zewnętrznych gdzie mamy dofinansowanie, a nie sami z siebie bo nas na to jeszcze nie stać. 

Oby nas było stać, to wtedy na pewno będziemy to robić, a w tej chwili chcemy to robić 

w oparciu o nowe środki i na pewno w nowej perspektywie finansowej. Burmistrz stwierdził, 

że będzie się starał pozyskiwać środki z szeregu projektów, jednak zauważył, że nie korzystamy 

z środków pożyczkowych, bo radny wymienił również pewne źródła finansowania gdzie można 

sfinansować to w postaci pożyczki, a to wiąże się z zadłużeniem Gminy i z tych środków nie 

korzystamy. Natomiast na wszelkie inne będą składanie wnioski, aby zmieniać tą sytuację 

z wymianą źródeł ciepła dla tych mieszkańców, których stać na to żeby do takiego programu 

weszli. Burmistrz odpowiadając na pytanie radnej Grażyny Rycerskiej poinformował, że odbył 

rozmowę telefoniczną już po podjęciu przez nas uchwały dotyczącej zmniejszenia opłat za 

zajęcia pasa drogowego i w wyniku tej rozmowy ustalono, że osoba z Polskiej Spółki 

Gazownictwa skontaktuje się. Miała to zrobić w tym tygodniu, ale tego nie zrobiła, więc wobec 

tego Burmistrz przypomni się w przyszłym tygodniu. Z pozyskanych przez Burmistrza 

informacji wynika, że jest zielone światło do tego, aby realizować tą inwestycję, ale są to tylko 

rozmowy telefoniczne, ma dojść do spotkania i rozmowy, jednak co będzie to zobaczymy.  

 

Rady Leszek Jakubowski zauważył, że ma problemy zdrowotnie i bardzo mu zależy na 

czystym powietrzu, środowisku, aby to zostawić swoim dzieciom. Radny rozmawia 

z mieszkańcami swoich okolicznych wiosek, tam gdzie mieszka z osobami starszymi 

i młodszymi. Według radnego u młodszych jest większa świadomość i być może większe 

środki finansowe w ich budżetach, ale z osobami, które czasami z renty czy emerytury rolniczej 

w wysokości 1.400 zł, 1.600 lub 1.200 to naprawdę ciężko jest odłożyć, a są te osoby czasami 

samotne, żebyśmy my podjęli taką uchwałę, która będzie ich obligować do naprawdę jakiś 

inwestycji, bo to jest proste żeby to zrobić. Radny naprawdę się starał, ale nigdy o tym nie 

mówił, żeby gaz poprowadzić do Chustek, na początku porozumiał się z mieszkańcami 

Świerczka, którzy do tej pory nie mogą ugryźć tego problemu, już o Chustkach nie 

wspominając. Polska Spółka Gazowa ma zamrożone wszystkie środki na inwestycje więc to 

nie jest łatwy problem, żeby uzyskać. Mieszkańcy chętnie by założyli ci którzy chcą mieć mniej 

zanieczyszczenia i pracy przy tym ogrzewaniu, ale to nie jest proste. Radny odniósł się jeszcze 

do jednego zapisu odnośnie bezpyłowego sprzątania ulic, radny poprosił, aby spojrzeć na nasze 
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ulice, których nie zdążyliśmy jeszcze posprzątać po zimie, potrzeba ludzi zatrudnić, to są 

wszystko wydatki, a co dopiero zamiatarki bezpyłowe itd. Jest to możliwe i konieczne, ale 

w jakimś odstępie czasowym. Radny poprosił o rozmowę o realiach, ponieważ słuchają nas 

ludzie którzy powiedzą że można nawymyślać tylko jak to wszystko sfinansować, jeżeli to 

chcemy podjąć to zrezygnujmy ze wszystkich zadań i dajmy ludziom szansę i włożymy do 

budżetu takie środki, które pozwolą części miasta i części sołectw, żeby to było po równo i żeby 

każdy mógł skorzystać, bo podatki płacimy wszyscy. Jest to trudny problem i dlatego nie 

mówimy nie, bo nie, bo jesteśmy przeciwko ludziom, tylko bądźmy o realiach.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa złożył wniosek formalny o zamknięcie 

dyskusji. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk nie zgodził się ze złożonym wnioskiem, ponieważ zgłaszał 

się do wypowiedzi. Radny odniósł się do słów radnego Leszka Jakubowskiego informując, że 

zdaje sobie sprawę, bo mówił o sytuacji naszych mieszkańców szczególnie finansowej, ale 

radny przypomniał również że przez ostatnie lata nie było również żadnej inicjatywy jeżeli 

chodzi o gminę Szydłowiec w których to projektach byśmy dotowali naszych mieszkańców 

mających problemy finansowe, aby mogliby realizować właśnie zadania w stylu wymiany 

źródeł ciepła, a były takie wnioski składne także przez radnego. Zdaniem radnego źle się stało, 

że takich programów nie realizowaliśmy. Ponadto radny chciałby zdementować jakoby ten 

projekt miał w jakikolwiek sposób dyskryminować lub karać mieszkańców, bo jest wręcz 

przeciwnie tutaj wiele aspektów, wiele zapisów dotyczyło edukacyjnych rzeczy, które niestety 

nie zostały wyjaśnione. Szkoda, że nie przepracowaliśmy tego jak to powinno wyglądać i nie 

jest tak do końca że winę ponosi radny jako wnioskodawca, bo wina leży tutaj po obydwu 

stronach  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad 3. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że nad sprawozdaniem 

z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu za rok 2022 /w zał. do 

prot./ pracowały Komisja Budżetu, Rewizyjna oraz Edukacji i wydały opinię pozytywną.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym sprawozdanie 

z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu za rok 2022– 

załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że nad oceną zasobów pomocy 

społecznej dla gminy Szydłowiec /w zał. do prot./ pracowały Komisja Budżetu oraz Edukacji 

i wydały opinię pozytywną.  
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Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym ocenę zasobów 

pomocy społecznej dla gminy Szydłowiec– załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad 5. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że nad sprawozdaniem z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Szydłowcu za rok 2022 /w zał. do prot./ pracowały Komisja Budżetu, Rewizyjna 

oraz Edukacji i wydały opinię pozytywną.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym sprawozdanie 

z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu za rok 2022– załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że nad informacją z działalności 

Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Szydłowiec za rok 2022 /w zał. do prot./ pracowały 

Komisja Budżetu, Edukacji, Rewizyjna oraz Infrastruktury i wydały opinię pozytywną.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym informację 

z działalności Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Szydłowiec za rok 2022– 

załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad 7. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że nad sprawozdaniem z pracy 

Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie za rok 2022 

/w zał. do prot./ pracowały Komisja Budżetu oraz Edukacji i wydały opinię pozytywną. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym sprawozdanie 

z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie 

za rok 2022– załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad 3. 

Na tym porządek LII sesji został wyczerpany. 

 

Przewodnicząca obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam nadzwyczajną 

sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu” zamknęła LII sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1330 do godz. 1600. 

 

Rada podjęła uchwały: LII/386/23, LII/387/23, LII/388/23, LII/389/23, LII/390/23, 

LII/391/23. 
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Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu była Paulina Bednarczyk.  

Protokołowała: 

Paulina Bednarczyk 

 

Przewodnicząca obrad 

 

      Jadwiga Kopycka 

 


